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سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه در نشست 
»صریح، شفاف و دانشجویی  با رئیس جمهور« 
به مناسبت روز دانشجو و به دعوت پنج تشکل 
دانشــجویی در دانشــگاه صنعتی شریف، در 
ســخنانی گفت: خبر دقیق داریــم که عده ای 
شبانه روز در تلاشند همزمان با مذاکرات، نرخ 
ارز را بالا ببرند و مذاکرات را به اقتصاد گره بزنند 

تا خواسته های خود را به ملت تحمیل کنند. 
رئیس جمهــوری در واکنــش بــه ســوال 
دانشجویی که چرا این افراد را معرفی نمی کنید 
گفت: دســتگاه های اطلاعاتــی پیگیر موضوع 

هستد. 
رئیسی ادامه داد: برخی از این افراد در داخل 
و برخی هم در خارج از کشور در فضای مجازی 

و واقعی به دنبال بالا بردن قیمت ارز هستند. 
وی خاطرنشان کرد: منابع ارزی موجود در 
وضعیت خوبی قــرار دارد و برخلاف روزهای 
اولی که دولت را تحویل گرفته ایم، نگران وضع 

ارز نیستیم. 

رئیس جمهور با بیــان اینکه اقتصاد، نان و 
سفره مردم را به مذاکرات گره نمی زنیم، گفت: 
فــروش نفت نیز به رغــم تهدیدها و تحریم ها 
شــرایط خوبی دارد و صادرات نفت و میعانات 

بیش از گذشته افزایش یافته است.
رئیســی در ادامه این نشســت اظهار کرد: 
لایحه حذف ارز ترجیحی با مطالعه و حســاب 
شــده تدوین و ارائه شده است و برخی مطالب 
مطرح شــده درباره پس گرفتن آن از مجلس، 
صحت ندارد و خلاف واقع است. فوریت برسی 

این لایحه در مجلس رای نیاورده است. 
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه ســاماندهی 
یارانــه و ارز به ویژه ارز ترجیحی و وضعیت بازار 
با جدیت پییگیری  می شود، تصریح کرد: اقتصاد 
ما نیاز به جراحی دارد و حاضریم برای ســامان 
یافتن اقتصاد کشور و زندگی مردم از آبرویمان 

مایه بگذاریم.
وی با بیان اینکه باید زندگی مردم ســامان 
یابد و آرامش بر فضای جامعه حاکم شود، گفت: 

هر اقدام اقتصادی که دولت بخواهد انجام دهد، 
مردم و فعالان اقتصادی را در جریان می گذارد.

 وی تصریح کرد: در دوگانه رضایت خواص و 
رضایت عموم مردم، رضایت مردم را بر رضایت 

خواص ترجیح می دهیم.
رئیس دولت ســیزدهم درباره برنامه دولت 
بــرای حمایــت از تولید داخل هــم گفت: به 
هیچ شــرکت دولتی اجازه واردات کالاهایی را 
نمی دهیم که مشــابه  آن با کیفیت مناسب در 

داخل کشور تولید می شود.
رئیــس جمهور بــا بیان اینکــه اعتراض با 
اغتشــاش تفاوت دارد و جرم سیاســی با جرم 
امنیتی متفاوت است، گفت: نقد و نقدپذیری را 
زمینه ساز رشد کشور می دانیم و به نقدها توجه 

می کنیم.
وی افزود: زمانی که ریاست دستگاه قضا را 
بر عهده گرفتم در همان ابتدای کار با  اصحاب 
رسانه جلســه گذاشــتم وآنجا گفتند که قوه 
قضائیه از برخی رسانه ها شکایت کرده است. من 
همان جا دســتور دادم هر شکایتی از رسانه ها 

وجود دارد پس گرفته و مختومه شود. 
 آیت الله رئیسی ادامه داد: در دولت هم ده ها 
شکایت از افراد و رسانه ها مفتوح بود که از همان 
روز اول از همه شــکایت ها گذشتیم و تا امروز 
هم به رغم اینکه برخی حرف ها و تهمت ها زده 
شد و مطالب غیرواقعی درباره انتصابات در دولت 

مطرح شد، از کسی شکایت نکرده ایم.
وی با اشــاره به ترکیب دولت ها در سه دهه 
گذشته، خاطرنشان کرد که در دولت سیزدهم 
هیــچ یک از فامیل و بســتگانش مســئولیت 
نگرفته اند، اما برخی انتصابات فامیلی را بعنوان 

اسم رمز برای حمله به دولت به کار گرفتند.

رئیس دولــت ســیزدهم همچنین گفت: 
در ماجرای حمله ســایبری می خواستند فتنه 
بزرگی در کشــور ایجاد کنند اما آنچه ســبب 
ایجاد آرامش شــد این بود که مردم احســاس 
کردنــد دولت در کنار آنهاســت و با همه توان 

تلاش می کند مشکل را حل کند.
رئیسی افزود: امید به  آینده و اعتماد مردم را 
سرمایه بسیار ارزشمند برای دولت می دانیم و 

برای افزایش آن تلاش می کنیم.
رئیس جمهور با بیان اینکه دولت سیزدهم 
شــبانه روز کار می کند اظهار داشت: در دولت 
دو جلسه ســتاد اقتصادی داریم و همه اجزای 
تیم اقتصادی در آن حضــور دارند و از نظرات 

کارشناسان و صاحبنظران هم بهره می بریم.
وی گفت: تیم اقتصــادی دولت هماهنگ 

است و ما برنامه اقتصادی روشنی داریم.
رئیس جمهــور محوری تریــن برنامه های 
دولت را ســند تحول عنوان کرد که به گفته او 
محصول کار بیش از ۱۶ پژوهشکده و همکاری 

بیش از ۶۰۰ صاحبنظر بوده است.
رئیسی گفت: در این سند ۳۷ موضوع مهم 
کشور، مشــکلات، راهبردها و راهکارها به طور 

دقیق مشخص شده است.
وی خاطرنشــان کرد: دولت در همین گام 
نخست ســند مالی بودجه۱۴۰۱ را مبتنی بر 
ســند تحول تدوین کرده تا کسری نداشته و 

تورم زا نباشد.
رئیس جمهور بــا تاکید بر اینکه حرف های 
حاشــیه ای جا نمی زنیم و نظارتمــان را ادامه 
می دهیم، گفت: دولت بدنبال تحول اســت و 
محــور این تحول نیز عدالت اســت و ما برای 
اجرای عدالت، آمایش سرزمینی را بعنوان یک 

سند مد نظر قرار می دهیم.
رئیس دولت ســیزدهم درباره ســفرهای 
اســتانی هم گفت: این ســفرها با برنامه انجام 
می شــود و تصمیمات و مصوبات آن با جدیت 

پیگیری می شود.
رئیسی با بیان اینکه دولت سیزدهم شفاف 
عمل می کند، افزود: وقتی وزیر از پشت تریبون 
به مردم وعده می دهد، در واقع چیزی از چشم 
مردم دور نمی ماند و اولین ناظر هم خود مردم 

هستند.
رئیس جمهور با اشــاره به عزم دولت برای 
تکمیل و به سامان رساندن پروژه های نیمه تمام 
گفت: پروژه های نیمه تمام مربوط به یک سال 
و دو ســال نیست و به جرات می گویم که ده ها 
سال است بر زمین مانده است و تصمیم دولت 

این است که اینها را شناسایی و تمام کند.
 وی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره 
به برخی مشــکلات مربوط به گذشته از جمله 
مسئله شرکت هفت تپه گفت: خیلی از مسائل 
را با مردم مطرح نکردیم اما از دولت گذشــته 
خواســتیم  مسئله هفت تپه را حل کند و این 
شرکت به دولت برگردد که گفتند امکان ندارد.

رئیســی گفت که دولت ســیزدهم نه یک 
خزانه خالی بلکه یک خزانه مقروض را تحویل 
گرفت و اکنون ماهیانه ۱۰ هزار میلیارد تومان 
در کنار دیگر هزینه ها، برای فاکتورهای هزینه 
شــده دولت قبل می پــردازد. رئیــس دولت 
ســیزدهم در عین حال خاطرنشان کرد با این 
وجود دولت تلاش کرد تورم را کنترل کند و  بر 
اســاس گزارش مراکز آماری تورم رو به کاهش 
اســت اما باید برای برآوردن خواست و انتظار 

مردم بیش از پیش تلاش کرد.

رئیسی در دانشگاه صنعتی شریف:

عده ای در تلاشند همزمان با مذاکرات، نرخ ارز را بالا ببرند

رئیــس قــوه قضائیــه با بیــان اینکــه قضــات نباید 
مصلحت اندیش باشــند بلکه باید تا آنجــا که می توانند در 
فهم قانون دقت داشــته باشــند، گفت: اگر در تفسیر یک 
ماده قانونی با مصلحت اندیشی عمل شود، تعدی از وظیفه 

صورت گرفته است.
به گــزارش مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاســلام 
والمسلمین محســنی اژه ای رئیس قوه قضائیه صبح دیروز 
)سه شــنبه( همزمان با چهلمین ســالگرد تاسیس دیوان 
عدالت اداری با حضور در جلسه هیئت عمومی این دیوان در 
یک جلسه این هیات شرکت کرد در جریان همین نشست 
یکی از مصوبات دستگاه های دولتی به نفع یک شاکی ابطال 

شد.
وی با اشاره به گزارش عملکرد دیوان عدالت اداری که از 
سوی حجت الاسلام والسملمین مظفری قرائت شد گفت: 
این گزارش نشــان دهنده زحمات قضات و کارکنان دیوان 
عدالت اداری در زمینه های اتقان آراء، تســهیل امور برای 

مردم و کوتاه شدن مدت زمان رسیدگی به پرونده ها بود.
رئیس قوه قضائیه همچنین با اشــاره به موضوع دستور 
کار جلســه دیروز هیئت عمومی دیوان عدالت اداری گفت: 
من مهمان جلســه امــروز بودم، در حالیکــه در خصوص 
دستور جلسه امروز هیئت عمومی دیوان عدالت اداری نقطه  
نظراتی داشــتم، اما به موجب قانون نباید درباره آن اظهار 

نظر می کردم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به اصول 
مهم ۱۷۰ و ۱۷۳ قانون اساسی که مربوط به وظایف دیوان 
عدالت اداری است، گفت: این اصول در خصوص رسیدگی 
دیوان عدالت اداری به شکایات، تظلمات و اعتراضات مردم 
نســبت به کارگزاران، ماموران، واحدها و احیانا مصوبات و 
آیین نامه هایی اســت که از طرف دستگاه های دولتی برای 

اداره امور تدوین می شوند.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به اهمیت جایگاه دیوان عدالت 
اداری در ساختار نظام جمهوری اسلامی که یک نظام متکی 
بر مردم اســت گفت: نظام جمهوری اسلامی، مردم را ولی 
نعمت خــود می داند و با نگاه »عیال الله« به آن ها می نگرد 
و در راســتای همین توجه ویژه به مردم، مرجع خاصی را 
برای رســیدگی به شــکایات آن ها از دستگاه های دولتی و 

کارگزاران نظام ایجاد کرده است.
 محسنی اژه ای افزود: در گاهی موارد لازم نیست حتما 
فرد به طور مستقیم ذی نفع باشد تا ابطال مصوبه ای را طلب 
کند بلکه اگر آحاد مــردم از کارگزار نظام، مامور دولتی یا 

دســتگاه دولتی و حتی یک تصمیم دولت و دســتگاه های 
ذی ربط شکایت، گلایه و اعتراضی داشته باشند، می توانند 

شکایت و اعتراض خود را به دیوان عدالت اداری ببرند.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه رســیدگی دیوان عدالت 
اداری به شکایات مردم از کارگزاران و دستگاه های دولتی، 
اهتمــام ویژه نظام به مردم را نشــان می دهد، عنوان کرد: 
در قانون اساســی پیش بینی شده که یک دستگاه مقتدر و 
با یک ویژگی های خاص بــه اعتراضات مردم از ماموران یا 

دستگاه های دولتی رسیدگی کند.
 محســنی اژه ای افزود: دادگســتری هم به شــکایات، 
تظلمات و دادخواســت های مردم رسیدگی می کند، اما به 
طور ویژه اصولی در قانون اساسی برای رسیدگی به تظلمات 
و شــکایات مردم از دستگاه ها، ماموران و واحدهای دولتی 

اختصاص پیدا کرده است.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه مردم کشــور ما در طول 
۴ دهــه و اندی امتحان خود را پــس داده اند و نه تنها در 
ایــن مدت بلکه در طول تاریخ، مــردم ایران وفاداری خود 
را به دین مبین اسلام و اســلام ناب محمدی )ص( اثبات 
کردند، گفت: وجود شــهدا، ایثارگران و خانواده های معظم 
آن ها هم مســئولیت و تکلیف ما را ســنگین می کند و هم 

ارزش خدمتگزاری به مردم را بالا می برد.
 محســنی اژه ای گره گشــایی از کار مردم و مرهم درد 
آن ها بودن را فرصتی بسیار ارزشمند توصیف کرد و گفت: 
اگر فرصت از دســت رفت، بازنشسته شدیم و نتوانستیم به 
مردم خدمت کنیم و دیگر اختیار اداری گذشته را نداشتیم 
که به شکایت و تظلم خواهی یک فرد از یک مامور و واحد و 
دستگاه رسیدگی کنیم، آن گاه است که افسوس می خوریم.
رئیس قوه قضائیه در عین حال به برخی آفت های پشت 
میزنشینی اشــاره کرد و گفت: این موضوع یک آفت است 
که کارگزار وقتی در جایگاهی قرار گرفت، احساس کند باید 
دستور بدهد و دیگران فقط باید بشنوند؛ این بد است که از 
روی غفلت و کم توجهی احســاس کند حاکم علی الاطلاق 
اســت و هر چه را بخواهد می تواند تصمیم بگیرد و بنویسد 

و مصوب کند.
 محســنی اژه ای با بیان اینکه رسیدگی به تظلم خواهی 
مردم از ماموران و واحدها و دستگاه های دولتی، هم لطفی 

به مردم اســت و هم لطفی به کارگزار و دولت محســوب 
می شود گفت: مامور یا واحد یا دولت که وظیفه اش عمل به 
قانون است و می خواهد کاری انجام بدهد و تصمیمی بگیرد، 
می داند یک دســتگاه ناظر وجــود دارد که کار او را اصلاح 

می کند.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به برخی سوءاســتفاده ها و 
تصمیمات خلاف قانون که خواســته یا ناخواسته از سوی 
کارگزاران و واحدها صورت می گیرد، اظهار داشــت: وجود 
دیوان عدالت اداری به نوعی یک لطف و کمک برای دستگاه 
و واحد دولتی است و نباید به عنوان مانع تراشی و ایجاد سدّ 

برای آن واحد یا دستگاه دولتی قلمداد شود.
رئیس قوه قضائیه کار قضات دیوان عدالت اداری را کاری 
بسیار مهم توصیف کرد و گفت: به دلیل همین اهمیت کار، 
قضات دیوان عدالت اداری باید شــرایط مضاعفی نسبت به 

سایر قضات داشته باشند.
وی افزود: قاضــی دیوان عدالــت اداری که می خواهد 
مصوبات و آیین نامه هــای خلاف قانون را ابطال کند، باید 
بسیار خوش فهم و دقیق و دارای قدرت بالا در درک قانون 

باشد.
رئیــس قــوه قضائیــه با بیــان اینکــه قضــات نباید 
مصلحت اندیش باشــند بلکه باید تا آنجــا که می توانند در 
فهم قانون دقت داشــته باشــند، گفت: اگر در تفسیر یک 
ماده قانونی با مصلحت اندیشی عمل شود، تعدی از وظیفه 
صورت گرفته است.  محسنی اژه ای با بیان اینکه فهم دقیق 
خواسته و شکایت مردم نیز از اهمیت بالایی برخوردار است، 
گفت: همه مردم حقوقدان نیستند و قادر نیستند از ادبیات 
درست حقوقی و اداری استفاده کنند و نمی توانند خواسته 
خــود را در جملات کوتاه و صریح بگوینــد و این موضوع 

وظیفه و مسئولیت ما را سنگین و زیاد می کند.
رئیس قوه قضائیه بیان کرد: ممکن است یک فرد ناآگاه 
به مسائل حقوقی، مطلبی را که می شود در ۲ دقیقه تبیین 
کرد در ۱۰ دقیقه بیان کند و در این شــرایط ما باید او را 
در راســتای استیفای حقش راهنمایی کنیم و نیاز او را که 
احیانــا از توانایی ایراد الفاظ تخصصــی و حقوقی بی بهره 

است رفع کنیم.
 محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به آثار مترتب بر ابطال 

یا عدم ابطــال برخی مصوبات در دیوان عدالت اداری برای 
جامعه به لحاظ در برگیری های فردی یا زمانی آن ها اظهار 
کرد: اســتقرار هیئت های تخصصی در دیوان عدالت اداری 
که متشــکل از قضات زبده و کارآمد هســتند یک مزیت 
محســوس محسوب می شــود، اما می طلبد در باب برخی 
موضوعات و مصوبات به لحاظ جنبه های گوناگونی که دارند 
از متخصصــان و صاحبنظران دیگــری نیز به عنوان طرف 

مشورت در دیوان بهره گرفته شود.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به صدور دستورهای موقت 
در قبال برخی پرونده ها و موضوعات در دیوان عدالت اداری 
تصریح کرد: باید تدبیری اندیشــه شــود که فاصله زمانی 
صدور دســتورهای موقت پیرامون یک پرونده یا موضوع تا 
رســیدگی های ماهوی به آن تا حد امکان در دیوان عدالت 

اداری تقلیل یابد.
وی تصریح کرد: در راســتای تقلیل فاصله زمانی صدور 
دستورهای موقت تا رسیدگی های ماهوی در دیوان عدالت 
اداری می تــوان از راهکارهایی نظیر تشــکیل هیئت های 
رسیدگی ســریع به مصوبات دارای دستور موقت استفاده 
کرد و همچنین تکلیفی تعیین کرد که قضات دیوان صرفاً 
صدور دســتورهای موقت را منوط به مــوارد و موضوعات 
ضروری سازند و در سایر موارد از صدور دستورهای موقت 

اجتناب کنند.
 محســنی اژه ای در ادامه با اشــاره به آمار ناظر بر ۱۰ 
هزار تقاضای ابطال مصوبات در یک بازه زمانی ۶ ســاله در 
دیوان عدالت اداری، گفت: طبــق آمار موجود در یک بازه 
زمانی ۶ ســاله از ۱۰ هزار تقاضای ابطال مصوبات حدود ۲ 
هزار تقاضا مورد موافقت در دیوان عدالت اداری قرار گرفت 
و علاوه بــر ۳ هزار و ۸۰۰ تقاضای ابطال که مردود شــد 
چیزی در حدود ۴ هزار تقاضا نیز ابطال نشد؛ بدین معنا که 
تقاضای ابطال مصوبات از سوی درخواست کننده نادرست 
بوده اســت؛ این امر بســیار قابل تأمل است و نیازمند ارائه 
آموزش های عمومی به مردم در راستای شناسایی قوانین و 
مقــررات موجود و همچنین حیطه اختیارات دیوان عدالت 
اداری می باشــد. رئیس دســتگاه قضا ادامه داد: همچنین 
دیوان عدالت اداری می تواند با آن دســتگاه هایی که دارای 
بیشترین ابطال مصوبات بودند و دستگاه هایی که بیشترین 
شــکایات از ان ها ثبت شده مکاتبات و رایزنی هایی را انجام 
دهد و به تمام دســتگاه ها گزارشات سالیانه ای در خصوص 
وضعیت ابطال یا عدم ابطال مصوبات شــان ارائه کند و این 

موضوع را تا حد امکان اطلاع رسانی شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی، ایجاد شبکه 
ملی اطلاعات را از نان شــب واجب تر توصیف 
کرد و گفت: وزیر ارتباطات قول داده که شبکه 
ملی اطلاعات را تکمیل و هر سال گزارشی از 
عملکرد خود برای تحقق این هدف ارائه کند.

بــه گزارش ایرنــا، محمدباقــر قالیباف در 
جلســه علنی روز سه شــنبه مجلس شورای 
اســلامی،  یکی از دردهای بی درمان کشــور 
در حوزه دیجیتــال را پروژه هــای نیمه تمام 
عنــوان کرد و خطــاب به وزیــر ارتباطات و 
فنــاوری ارتباطات گفت که موضوع پروژه های 

دیجیتالی نیمه تمام را ببندد.
اســلامی،  شــورای  مجلــس  رئیــس 
هوشمندسازی و ایجاد دولت الکترونیک را پایه 
و اساس تحول حکمرانی قلمداد کرد و افزود: 
اگر در پی ایجاد عدالت اجتماعی و اقتصادی، 
مبارزه با فســاد و شفاف سازی هستیم باید در 

این راستا گام های اساسی برداریم.
قالیبــاف، زیرســاخت های شــبکه ملــی 
اطلاعات را مهمترین موضوع کشــور ارزیابی 
کرد و گفت: ایجاد شبکه ملی اطلاعات از نان 
شب واجب تر اســت. وزیر قول داده که شبکه 
ملی اطلاعات را تکمیل و هر سال گزارشی از 
عملکرد خود برای تحقق این هدف ارائه کند.

وی ادامــه داد: توجه به نیــروی کار جوانِ 
دانشــمند در عرصه فناوری بسیار مهم است 
و باید بســترهای لازم برای فعالیت جوانان در 

این حوزه به وجود آید وگرنه این جوانان را از 
دست خواهیم داد.

رئیس قــوه مقننه، عملکرد مــا در تحقق 
اقتصاد دیجیتال را زیر پنج درصد قلمداد کرد 
و افزود: با توجه به نیروی جوان و دانشــمند، 
این عملکرد قابل پذیرش نیســت. در شرایط 
کرونایی دغدغه جدی ما کسب و کارهای خرد 
در بســتر اینترنت اســت و باید در این بخش 
توســعه و حمایت از زیرســاخت ها به صورت 

مداوم انجام شود.
قالیبــاف افزود: جوســازی ها علیه مجلس 
دربــاره طرح حمایــت از کاربــران در فضای 
مجازی بیخود اســت. عده ای اعلام کردند که 
مجلس درپی تعطیلی پلتفرم ها است درحالی  
که مجلس به دنبال حمایت از مشــاغل خرد 
در این حوزه اســت زیرا معیشت مردم به این 

مشاغل گره خورده است.
وی با بیان اینکه خدمات فنی و مهندســی 
در حــوزه ICT یکــی از فرصت هــای مهم 
اقتصادی است که باید مورد توجه قرار گیرد، 
تاکیــد کرد: یکی از دردهــای بی درمان ما در 
کشــور که در برنامه هفتم توســعه باید مورد 
توجه قــرار گیرد پروژه های نیمه تمام اســت. 

متأســفانه در حوزه مسائل هوشمندسازی هم 
در ســال های اخیر پروژه های نیمه تمام وجود 
دارد اما در عرصه دیجیتال پروژه نیمه تمام در 
این حوزه ها معنا ندارد. پروژه نیمه تمام یعنی 

»هزینه کن اما نتیجه نگیر«.
رئیس مجلس شورای اســلامی با اشاره به 
تخصیــص ارز ۴۲۰۰ تومانی، گفــت: این ارز 
بدون محدودیت برای واردات دارو و تجهیزات 
پزشــکی اختصاص یافته اما پروژه الکترونیکی 
کردن اطلاعات ســلامت افــراد با اغماض ۲۰ 
درصد پیشــرفت داشــته و دولت باید در این 
مســیر گام های اساســی بــردارد. قالیباف با 
بیان اینکه در نشســت مجلس با قوه قضائیه 
مشــکلات حوزه حدنگاری مطرح شد، گفت: 

این پروژه نیز باید تعیین تکلیف شود.
وی تصریح کرد: در دولت و مجلس انقلابی 
و در وزارت ارتباطات بــا حضور وزیر جوان و 
انقلابــی باید پروژه هــای دیجیتالی نیمه تمام 
تعیین تکلیف شــود، نباید ایجاد این پروژه ها 

به فرهنگ تبدیل شود.
فضای مجازی یکی از ابزارهای مهم 

عدالت گستری شود
سخنگوی کمیسیون مشترک طرح حمایت 

از فضای مجازی مجلس شورای اسلامی با بیان 
ایــن که فضای مجازی بایــد یکی از ابزارهای 
مهم عدالت گستری شود، گفت: دنیای فضای 
مجازی می تواند جهان را از دروغ، فساد، رانت، 
خودکامگی، استبدادزدگی، دیکتاتوری برهاند.
بــه گــزارش ایرنــا، در جلســه علنی روز 
سه شــنبه مجلس شورای اســلامی، گزارش 
کمیســیون صنایع و معادن در مورد عملکرد 
اطلاعــات در  فنــاوری  و  ارتباطــات  وزارت 
خصوص تکالیف مقــرر در قانون و برنامه های 
کلان و تعهــدات مربوطه در دســتور کار قرار 
گرفت و »لطف الله ســیاه کلــی« در این باره 
گفت: میزان ســرمایه گذاری کشــورها را در 
حوزه هوا و فضا به نحوی اســت که به سمت 
آسانسورهای فضایی و ســفرهای زیر مداری 
حرکت کرده اســت و جهان ۲۰۳۰ و ۲۰۵۰ 
جهان دیگــری خواهد بود و انســان های آن 
دوران، دوران ما را جهان کهنه خواهند خواند.
سخنگوی کمیسیون مشترک طرح حمایت 
از فضای مجازی افزود: امروز در طلیعه فضای 
مجازی قــرار داریم و  دنیای فضای مجازی از 
جنس غیرزمینی اســت. دنیایی که می تواند 
جهان را از دروغ، فســاد، رانــت، خودکامگی، 

اســتبدادزدگی، دیکتاتــوری برهاند و عدالت 
محــوری را جایگزین کند و فضای مجازی نیز 

یکی از ابزارهای مهم عدالت گستری شود.
وی با بیــان اینکــه تمامی اتفاقات مذکور 
را بشــر رقم زده اســت، ادامه داد: بودجه در 
تکنولوژی کشــورهای توسعه یافته نقش دارد 
اما نقش اصلی را نرم افزار ایفا خواهد کرد که 
آن هم اندیشــه بشر و جوان های با استعدادی 
اســت که این کار را انجام خواهند داد که در 
این کشــور به وفور یافت می شود. اما آن ها را 
نمی بینیــم و تعدادی از آن ها به کشــورهای 

دیگر مهاجرت کردند.
ســیاهکلی تاکید کرد: نباید اجازه دهیم 
جوانــان آزرده خاطــر شــوند و  پیچ و خم 
بروکراسی اداری عقیم شوند. بر همین اساس 
از اتاق های فکر کلیشــه ای خارج شــوید و با 
فضای مجازی برای بهره گیری از اندیشه های 
 برتــر بــرای دنیای جدیــد ایــران جدید را

 بسازید.
وی بــا تشــکر از وزیر ارتباطــات و رئیس 
جمهور برای تشــکیل شــورای عالی فضایی 
مجازی  پس از ۱۱ ســال خاطرنشــان کرد: 
امیدوارم در این حوزه برون ســپاری را جدی 
بگیرید و مردم را در اداره امور شریک کرده و 
به آن ها حســاد و بخل نورزیم که راه پیشرفت 
کشــور حضور مردم در عرصه هــای مختلف 

اجرایی است.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی  از وزیر 
جدید آموزش و پرورش خواست که با تلاش شبانه روزی خود 
به رتبه بندی معلمان، تعیین تکلیف نیروهای حق التدریس 

و خرید خدمت و نهضتی ها پایان دهید.
به گزارش ایرنا، حســن لطفی در نشست علنی مجلس 
شــورای اســلامی در نطق میان دســتور خود، گفت: نظام 
جمهوری اسلامی ایران به رهبری امام خمینی)ره( براساس 
مقدس تریــن مفاهیم یعنی آزادی، برادری و برابری شــکل 

گرفت.
نماینده مردم رزن )اســتان همدان( در مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد:  در بحث آزادی به برکت خون شــهدا، 

رهبری مقام معظم رهبری، مجاهدت های خالصانه نیروهای 
مسلح اعم از ســپاه، ارتش و نیروهای انتظامی و امنیتی هم 
اکنون دارای کشــوری آزاد، مســتقل و مقتدر هستیم که 

نمونه ای برای استقلال و آزادی کشورهای دربند است.
لطفــی عنوان کرد: تــورم افسارگســیخته و گرانی های 
لحظه ای، فاصله طبقاتی، حقوق های نجومی، بوروکراســی 
پیچیده اداری، عدم توزیع عادلانه ثروت در کشــور، عدالت 

را خدشــه دار کرده و مردم را به ســتوه آورده اســت. امروز 
دســتگاه های اجرایی فربه تر از گذشــته، پاسخگو نیست و 

مجلس هم هیچ ابزار نظارتی برای آن نداشته و ندارد.
وی افزود: دانشگاه آزاد اسلامی، سازمان تأمین اجتماعی 
و شــرکت های تابعه، شهرداری کلانشــهرها و شرکت های 
تابعه، بانک های خصوصــی و دولتی و هلدینگ های تابعه و 
شــرکت های دولتی، بنیادها و شــرکت های تابعه که عمده 

اقتصاد کشور را در اختیار دارند، به هیچ کس پاسخگو نبوده 
و نیستند.

عضو کمیسیون اجتماعی از هیات رئیسه مجلس شورای 
اسلامی خواســت هرچه ســریع تر تدابیری بــرای نظارت و 

پیشگیری از فساد بیاندیشد.
لطفی، افزود: سازمان تأمین اجتماعی، بانک رفاه کارگران 
و صندوق های بازنشستگی و شــرکت های تابعه که حاصل 
دسترنج کارگران و بازنشســتگان هستند، به نام کارگران و 
به کام مافیای موجود در آنها فعالیت می کنند و هیچ کدام از 
کارگران و بازنشستگان عضو هیات مدیره صندوق ها، بانک ها 

و شرکت های تابعه آن نیستند.

محسنی اژه ای:

قضات نباید مصلحت اندیش باشند

قالیباف:

 ایجاد شبکه ملی اطلاعات از نان شب واجب تر است

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

نیروهای حق التدریسی و نهضتی  تعیین تکلیف شوند

اعداد مطرح شده درباره افزایش پلکانی حقوق ها 
صحت ندارد

عصر سه شنبه اعداد و ارقامی ادعایی درباره میزان افزایش حقوق ها به صورت 
پلکانی در ســال ۱۴۰۱ در فضای مجازی منتشر شد که مدعی افزایش ۱۰ تا 
۶۰ درصدی حقوق ها به شــکل پلکانی بود به این نحو که حداقل حقوق ها ۶۰ 
و حقوق های حداکثری، ۱۰ درصد افزایش می یابد. مســعود میرکاظمی رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور در گفت وگویی این ادعاها را رد و تاکید کرد: 
»این اعداد صحت ندارد زیرا هنوز این موضوع در هیات دولت در حال بررسی 
است.« رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور ادامه داد: افزایش حقوق به صورت 
پلکانی، نظر دولت اســت که براســاس آن حقوق های پایین بتواند رشد قابل 
توجهی نسبت به حقوق های بالاتر پیدا کند و اینگونه به عدالت نزدیک تر باشد. 
میرکاظمی تاکیــد کرد: لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ در دولت همچنان در حال 

بررسی و تغییر است.  

قانون انجمن های تخصصی و صنفی 
از احزاب جدا می شود

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس از جداسازی قانون 
احزاب و انجمن های تخصصی و صنفی خبر داد.

به گــزارش خانه ملت، محمدصالح جوکار درخصوص تفکیک قانون احزاب 
و تشکل های سیاسی از تشکل های صنفی، گفت: هم اکنون انجمن ها و گروه ها 
مطابق قانون تشــکل های سیاسی تعریف می شوند در حالی که این کانون ها و 
انجمن ها غیرانتفاعی و غیرسیاسی هستند و حتی مطالباتشان جنبه صنفی و 

خدماتی دارد.
نماینده مردم یزد، اشــکذر، بخش ندوشن و دهســتان سورک در مجلس 
شــورای اســلامی اظهار کرد: به عبارتی در وهله اول بیان می شد این تشکل ها 
در زمره گروه ها و احزاب سیاســی تعریف می شوند اما در واقع اهدافشان طور 

دیگری تعریف می شود و اهداف سیاسی ندارند.
جوکار ادامه داد: بر این اساس انجمن های تخصصی و صنفی مانند کانون ها 
جداسازی و تحت عنوان تاسیس و صدور مجوز انجمن های صنفی و تخصصی 
تصویب شــد. متعاقبا این مهم باید در صحن علنــی قوه مقننه مطرح و آرای 

نمایندگان را کسب کند تا مراحل قانونی آن طی شود.
وی خاطرنشــان کرد: خاســتگاهی که انجمن های تخصصی و صنفی برای 
اخذ مجوز مراجعه می کردند در ســطح معاونت های سیاســی وزارت کشور و 
اســتانداری ها بود که متعاقبا بر اســاس اقدام رخ داده، دستخوش تغییر قرار 

گرفت.

»امریه پسادکتری« جایگزین
 سربازی دانش آموختگان دکتری می شود

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: با رایزنی هایی که با ستادکل نیروهای 
مســلح انجام دادیم، از این پس بــه دانش آموختــگان دوره دکتری به جای 

سربازی، امریه پسادکتری تعلق می گیرد.
به گزارش ایرنا، محمدعلی زلفی گل عصر سه شــنبه در حاشــیه جلســات 
کمیسیون های مجلس در جمع خبرنگاران گفت: با رایزنی هایی که با ستادکل 
نیروهای مســلح انجام دادیم، از این پس به دانش آموختگان دوره دکتری، به 
جای سربازی امریه پسادکتری تعلق می گیرد. وزیر علوم، تحقیقات و فن آوری 
افزود: این افراد طرحی تحقیقاتی در راستای نیازهای کشور مثلا در حوزه های 
صنعتی، نظامی و... تعریف خواهند کرد و آن طرح را زیر نظر استادان دانشگاه ها 
به مرحله اجرا می گذارند. زلفی گل یادآور شد: این طرح به منزله سربازی برای 
دارندگان مدرک دکتری اســت البته این افراد از حداقل حقوقی هم برخوردار 

می شوند.

طرح شفافیت آرای نمایندگان اصلاح می شود
سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی از اصلاح طرح شفافیت آرای 
نمایندگان خبر داد که در صورت تصویب کلیات آن به شکل دو شوری بررسی 

خواهد شد.
به گزارش ایرنا، »سیدنظام موسوی« در حاشیه نشست علنی روز سه شنبه 
مجلس شــورای اسلامی درباره جلســه غیرعلنی دیروز به خبرنگاران گفت: با 
توجه به اهمیت موضوع شفافیت در مجلس شورای اسلامی و مباحث مختلفی 
که در این باره در مجلس و افکار عمومی وجود دارد،  نمایندگان امروز و پیش 

از آغاز رسمی نشست مجلس جلسه ای در این باره برگزار کرد.
سخنگوی هیات رئیســه مجلس شورای اسلامی افزود: در این نشست مدل 
ورود دوباره مجلس به موضوع شــفافیت و نقطه نظــرات نمایندگان موافق و 
مخالف اســتماع شــد. چرا که بخش عمده ای از نمایندگان خواهان در دستور 

قرار گرفتن موضوع شفافیت هستند.
وی با تاکید بر اینکه مجلس یازدهم شــفاف ترین نهاد کشــور است، اظهار 
داشــت: دلیل آن هم این است که مردم و رسانه ها به صورت علنی در جریان 
مذاکرات، موافقت هــا و مخالفت های نمایندگان قرار دارنــد. البته نمایندگان 
معتقدند که موضوع شــفافیت باید برای همه ارکان  و بخش ها منظور شــود و 

نباید فقط محدود به مجلس شورای اسلامی شود.
موسوی با اشاره به طرح حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی عنوان 
کرد: این طرح با شــفافیت در کمیسیون مشترک در حال بررسی است و لازم 
اســت موضوع شــفافیت بعد از تصویب به دیگر نهادها و دستگاه ها هم تعمیم 

پیدا کند.
نماینده مردم تهران در مجلس ادامه داد: در نشســت امروز تاکید شــده به 
جای اینکه مسئله شفافیت را در آینده از مجلس به دیگر نهادها تعمیم دهیم، 
یک طرح متمرکز و جامع تری که شــامل شــفافیت همه نهادها و دستگاه ها 

است، ارائه شود.
ســخنگوی هیات رئیسه مجلس شــورای اســلامی در جمع بندی جلسه 
غیرعلنی مجلس گفت: مجلس موافق پیگیری موضوع شفافیت است ولی باید 

شفافیت در طرح جامعی در دستور کار قرار بگیرد.
وی خاطرنشان کرد: مقرر شــد کمیسیون آئین نامه داخلی مجلس در این 
باره نظر و پیشنهادات های سایر کمیسیون ها را گرفته و در آینده کلیات طرح 

به در صحن علنی به صورت دو شوری بررسی شود.

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:
آموزش و تخصص از مولفه های اصلی دانشگاه 

پدافند هوایی است
فرمانــده نیروی پدافند هوایی ارتش گفــت: آموزش عمیق، تربیت جامع و 
تخصص لازم از مولفه های اصلی دانشگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( است.
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد، در مراسم 
روز دانشــجو که با حضور تعدادی از اســتادان، فرماندهان و دانشجویان برتر 
دانشگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء)ص(  برگزار شد، با بیان اینکه همواره آینده  
علمی بشــریت به سمت مسائل نو پدید و جدید سوق پیدا می کند، اظهار کرد: 
با تلاش های شــبانه روزی و تحســین برانگیز مجموعه دانشگاه پدافند هوایی 
در حوزه علوم پدافندی روند روبه رشــد و قابل قبولی داریم امّا قانع نیستیم و 

بایستی همچنان این حرکت پیشرفت ادامه پیدا کند.
وی با اشــاره به اینکه در سایه  علم اســت که یک کشور و نظام به قدرت، 
ثروت، اقتدار بین المللی و  عزّت دست پیدا می کند، خاطرنشان کرد: پیشرفت 
در حوزه نظامی و تسلیحاتی قطعا موجب ایجاد امنیت پایدار و قدرت بازدارندگی 
در عرصــه  بین الملل خواهد شــد کــه ماحصل پیشــرفت نظامی جمهوری 
اســلامی ایران در رزمایش های موفق تخصصی از جملــه رزمایش های نیروی 
پدافند هوایی کاملا مشهود است. امروز پدافند هوایی در منطقه و جهان حرف 
برای گفتن  دارد. فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش تصریح کرد: دانشجویان 
دانشگاه پدافند هوایی باید با عزم راسخ و پولادین، ایمان قوی و خالص همواره 
با ذکاوت و هوشــیاری بالا در زمینه  مسائل تاکتیکی، راهبردی و استراتژیکی، 

آمادگی و حرکت روبه  جلو و روزافزونی داشته باشند.
وی با اشــاره به پیشرفت های نیروی پدافند هوایی در حوزه  پدافند هوایی، 
طراحی و ساخت انواع سامانه های راداری، موشکی و پهپادی ادامه داد: آموزش 
عمیق، تربیت جامع و تخصص لازم از مولفه های دانشــگاه پدافند اســت که 
امیدوارم با همت فرماندهان، اســتادان و تلاش های بی وقفه دانشجویان ولایی 
این دانشــگاه شاهد اتفاقات خوب و غرور انگیز بیشــتری در مجموعه نیروی 

پدافند هوایی باشیم.
در پایان این مراسم از فرماندهان، استادان و دانشجویان برتر دانشگاه پدافند 

هوایی خاتم الانبیا)ص(  تجلیل شد.

اخبار کوتاه


